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comercials, ja li han demanat a la presidenta de la Comunitat 
de Madrid que lleve la liberalització, per alguna cosa serà .

Per tant, ja està bé de fer demagògia, ja està bé . No es pot, ni 
s’ha de desinformar . I vostés estan fent-ho de manera conti-
nuada, desinformació absoluta . I no es pot fer voler valdre 
sempre la part pel tot, els ho he dit algunes vegades, són 
metonímics, metonímics . El que val per a un territori no val 
per a tots . Això del café para todos ha acabat, ha acabat i ho 
han de tindre clar, ho han de tindre clar . (Aplaudiments)

I ara anem-se’n a Europa, anem a fer una comparativa euro-
pea . Veiem que no és homogeni, no existeix correlació, entre 
major nivell de renda i major liberalització comercial, és a 
dir, que no es pot establir una relació causa-efecte, no es pot 
establir . Fixe’s, Alemanya i Noruega amb regulacions menys 
liberalitzades que en Espanya i amb una renda per càpita i un 
nivell de desenvolupament molt superior .

Per tant, ahí és on hem d’anar . Quin model de desenvolupa-
ment volem? Quin? El seu o el nostre? (Remors) Ara parlarem . 
Si un model basat en les activitats manufactureres indus-
trials, agroalimentàries, amb el complement de turisme, 
el comerç i la construcció amb jornades a temps complet 
i ocupació de qualitat i estable o bé un model especulatiu 
basat en la construcció, una indústria i una agricultura resi-
dual i un sector comercial totalment liberalitzat, com el de 
Madrid, amb ocupacions a temps parcial i baixes remune-
racions, que és el que vostés volen obligar i han seguit amb 
la precarització i devaluació salarial provocades per la seua 
reforma laboral? Eixe és el model que volen? Nosaltres volem 
el primer i estem treballant per aconseguir el primer . I vostés 
volen seguir ancorats en el passat, la liberalització que al final 
el que fa és matar moltíssima, moltíssima gent .

I, per tant, deixen-nos treballar que, al final, aconseguirem 
que hi haja un model més equilibrat, més equànime i que real-
ment ajude totes i cadascuna de les persones que viuen en 
aquest territori .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, conseller .

Interpel·lació al Consell, que contesta el conseller d’Economia 
Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball, senyor 
Rafael Climent González, sobre les accions que té previst dur 
a terme per a millorar el funcionament i la implantació de 
les diferents polítiques del Servof durant l’exercici 2017, que 
formula el diputat senyor Antonio Joaquín Woodward Poch (GP 
Ciudadanos) (RE número 49.399, BOC número 155)

El senyor president:

Senyories, passem a l’últim punt de l’ordre de dia de hui, 
que és huité, que és la interpel·lació que planteja el Grup 

Ciudadanos, senyor Woodward, sobre la implantació de les 
diferents polítiques del Servof durant l’exercici 2017 .

Senyor Woodward, té vosté la paraula .

El senyor Woodward Poch:

Sí, buenas tardes, señor president .

Buenas tardes, señor conseller, conseller comodín .

Mire, el motivo de esta interpelación creo que está muy 
claro y preciso con el título de la misma: ¿qué acciones 
tiene previstas llevar a cabo el Consell para mejorar el fun-
cionamiento y la implantación de las distintas políticas del 
Servef para el ejercicio 2017?

Desde Ciudadanos pensamos que, tras casi dos años al frente 
de la conselleria, ya debería quedar atrás cualquier tipo de 
alusión al pasado por la mala y envenenada herencia recibida 
de los gobiernos del PP .

Una vez que ya están resueltos los problemas con los fondos 
europeos y que se ha vuelto a reconciliar con la Unión 
Europea una falta de seguimiento que había de los distintos 
programas a ejecutar o ejecutados o también el obstáculo de 
la Ley de hacienda 1/2015, de la cual –perdone usted, señor 
conseller– todos sabíamos de su aplicación, hay que ponerse 
manos a la obra . Y no lo digo porque no se esté trabajando en 
el Servef actualmente, lo digo por el recorrido que ha habido 
hasta la fecha .

Mire, por ejemplo, los compromisos . Los compromisos de 
Morella, en su momento, ni rastro del empleo . Aquella acción 
provocó numerosas críticas entre diversos sectores y se 
acusó a la conselleria de no considerarlo una prioridad, pese a 
tener una tasa de paro superior a la media española, cosa que 
aún persiste .

Los compromisos de Torrevieja, Avalem Experiència, se 
hablaba ya del Avalem Experiència . Con este plan se pretende 
realizar un plan similar al Avalem Joves, pero para los mayores 
de treinta años y que lleven más de doce meses en el paro .

Pero es que el recorrido de este plan también es largo . Basta 
mirar con la memoria de actividades del Servef de 2015, que 
ya estaba anunciado en la misma .

Y le leo, en relación a Avalem Experiència: «El Consell impul-
sará el empleo para mayores de treinta años con más de 
sesenta millones», eso era un titular del 18 de abril de 2016 . 
«El Servef lanza un plan para emplear a mayores de treinta 
años», 23 de diciembre de 2016 . Esta vez ya hemos incre-
mentado a 167 millones y se espera que se beneficie, de una 
manera directa, a 155 .000 personas .

Además, se indicó que se había consensuado con los agentes 
sociales y que se remitiría a los diferentes grupos parlamen-
tarios para que se pudieran realizar aportaciones y hacerlo 
aún más participativo .

Hoy, a fecha 8 de marzo de 2017, no tenemos constancia 
de este programa Avalem Experiència; en nuestro correo 
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electrónico, al menos, no aparece . Esperemos que no sea un 
programa o un nuevo programa al cual no podamos contri-
buir, como fue el caso de Avalem Joves . Pero es posible que, 
próximamente, se decida realizar otro anuncio para recordar 
lo beneficioso que va a ser el plan, sin poner ni un euro toda-
vía, tras un año de anuncios .

Compromisos de Sagunto . Aquí se habla de las escuelas taller 
para jóvenes en situación de vulnerabilidad en barrios de 
acción preferente . Nos parece correcto, no tenemos ninguna 
objeción al mismo . Sin embargo, esperamos que para el 
siguiente retiro espiritual hayan cumplido este proyecto .

Mire, a estas alturas, casi en la mitad de la legislatura, tene-
mos nuestras reservas . El pasado 22 de octubre de 2015, el 
señor Puig anunciaba la refundación del Servef y un plan de 
empleo para 82 .000 jóvenes .

No es hasta el 4 de mayo de 2016 cuando encontramos un 
nuevo titular: «El Servef se refundará para ganar credibili-
dad de parados y empresas, y asume su falta de credibilidad y 
de reputación .» Y de ahí nuestra interpelación de hoy, porque 
estamos descolocados con sus eslóganes en prensa, muy 
llamativos, pero sin una estrategia y un rumbo marcado o, al 
menos, que tengamos constancia o que así se detalle en la 
página web del Servef . No hay más que leer el titular, de fecha 
2 de julio de 2016, en el que se decía: «Luz verde al nuevo 
plan estratégico del Servef, con el aval de sindicatos y patro-
nal . Un plan con el que se pretende convertir en un referente 
de prestigio y confianza, en materia de empleo y formación 
de calidad para las personas, por un servicio cercano y orien-
tado a las personas, un modo de trabajar personalizado, cola-
borativo y participativo, y con un equipo humano, profesional 
y comprometido .»

El anterior Consell ya tenía un plan estratégico, denomi-
nado 2014-2020, con las empresas y los ciudadanos por el 
pleno empleo. Parece que no era suficientemente bueno. 
Ustedes indican que se ha aprobado por unanimidad el nuevo 
plan estratégico 2016-2022, con fecha 2 de julio de 2016 . 
Pero, claro, una cosa es la noticia y otra la realidad de este 
gobierno; y es que, nos vamos a la página web del Servef y, 
¿qué nos encontramos? Pinchamos en el plan estratégico 
Servef y, a fecha de hoy, 8 de marzo de 2017, nos aparece la 
leyenda: «Estamos llevando a cabo un proceso de revisión del 
plan estratégico del Servef .» ¿Cómo puede ser esto?

Tampoco nos vale que salgan noticias, como la del 9 de 
noviembre de 2016, como que el Servef prevé ejecutar en 
2016 el 78% del presupuesto, cuando al final, según sus 
datos, a fecha 30 de diciembre, ha sido del 62,15% . Es decir, 
que de un presupuesto de 318 millones de euros, faltan por 
ejecutar 120 millones de euros . Como le digo, datos a 30 de 
diciembre de 2016 .

Sí que agradecemos que, por ejemplo, las convocatorias del 
programa 322.52, formación y cualificación profesional, y 
la línea de subvención S021800, para 2017, por importe de 
49 millones, o el subprograma 322 .51, fomento de empleo, 
con la línea S2240, para el fomento de empleo de personas 
con discapacidad o diversidad funcional en centros espe-
ciales de empleo y enclaves laborales, por importe máximo 
de 18 .880 .000, también para 2017, con resolución de 30 de 
diciembre de 2016, hayan sido ya publicadas en el DOGV, 
con fechas 21 de febrero de 2017 y 7 de marzo de 2017 .

Pero, claro, la problemática, como todos conocemos, para los 
centros estos especiales, con respecto a 2016, es la dotación 
de 18 .880 .000 euros que tienen, que está en el aire el pago 
de la misma, con expedientes resueltos…, y como el riesgo 
de expedientes pendientes de resolver, unos veintiocho . Nos 
gustaría saber qué va a pasar con esto .

Y ya, por último, me quedo con unas palabras suyas, y así no 
lo haremos más largo: «El Servef necesita que le demos una 
vuelta, como a un calcetín .» Eso lo dijo usted en 2015 . Y yo le 
pregunto, ¿qué medias se han llevado a cabo? ¿Qué cambios 
sustanciales se han producido? ¿Dónde se ha producido la 
reestructuración total que afirmaba el Consell en 2015 que 
se iba a producir? Igual no hay que darle una vuelta al calce-
tín solamente –utilizando el mismo lenguaje suyo–, sino que, 
además, hay que coser los agujeros o, tal vez, comprarse unos 
calcetines nuevos .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Woodward .

Senyor conseller, per a respondre a la interpel·lació .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president .

Gràcies, senyor diputat; i gràcies pel to .

Bé, jo, abans d’entrar en l’estratègia i la implantació de polí-
tiques del Servof, que és la pregunta que vosté m’ha fet, sí 
que voldria dir-li que sí que és de veres que ens agradaria 
anar més a pressa, eixa és una realitat . Però moltes vegades 
és impossible, no? És dir, la Llei 1/2015, de què vostés en són 
sabedors, ens impedix això .

Però moltíssimes altres coses . Jo sempre faig el símil que este 
govern s’ha trobat una casa enderrocada, però plena d’en-
derrocs . I, aleshores, la primera faena era llevar els ender-
rocs per a poder tenir un solar, un solar net, i poder comen-
çar a preparar els fonaments, des de la planificació i el màxim 
rigor, perquè eixos fonaments, realment, siguen potents en 
un futur per a tindre una casa conforme toca, no?

I, aleshores, estem encara ahí, a pesar de . I anem a marxes 
forçades . I ens agradaria córrer més . Jo moltes vegades 
també els he dit, des d’aquesta tribuna, que m’encantaria ser 
Embrujada, no? I, aleshores, doncs, tot seria més fàcil . Però 
la realitat és la que és i no podem anar, de vegades, en tanta 
pressa com voldríem, no?

Jo simplement ja li done una notícia: 2017-2019, pla Avalem 
Experiència, que presentarem el 20 de març . . ., no, ¿20 de 
març . . .? Crec que sí . No, 20 de març no; 20 d’abril, perdó . El 
20 d’abril el presentarem . Però això no vol dir que no estigam 
fent coses . Estem traguen ordres, com vosté ha dit, val?
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I ara després, doncs, li comentaré algunes ordres més, perquè 
el nostre objectiu per a enguany és que les ordres estiguen 
en el primer quadrimestre . I, de fet, estem traent ja moltes 
ordres i esperem traure’n moltíssimes més .

Però, torne a repetir-li, vosté demana per a 2017, no? I el 
2017 seguim en millorar allò que tenim en el Servof, i estem 
anomenant-lo Nou Servof, bàsicament, sobretot per a inten-
tar pegar-li eixa volta, com un calcetí, i, si n’hi ha algun forat, 
també estem intentant cosir-lo . Vull dir, que ens agrada, 
doncs, després, posar-nos eixe calcetí i no tindre massa 
problemes, no?, a l’hora d’anar anant . I ahí estem treballant .

Per tant, accions d’informació, formació professional, moti-
vació i orientació laboral, així com la potenciació de la inter-
mediació laboral és en què estem treballant . I aquestes línies 
són l’essència dels diferents projectes que hem engegat i que 
marquen el nostre camí .

Avalem Joves, que ja estan traient-se moltes ajudes . A més 
a més, també he de dir que estem treballant en connivèn-
cia en la base en l’empresariat perquè a nosaltres el que més 
ens interessa és la inserció laboral; i eixa inserció laboral que 
tinga continuïtat . I tot allò que no fem en companyia d’aquells 
que realment ocupen, no tindrà resultats . I estem treba-
llant-ho, estem en connivència continua amb ells i estem amb 
ells . I estem reunint-nos, tant el Servof com educació, per a 
intentar, doncs, prendre les millors decisions perquè tota la 
formació vaja encaminada a eixa inserció laboral, val? I, a més 
a més, traent ajudes per a eixa contractació, que també és 
important, per part de l’empresari .

Avalem Territori, que és important, perquè anem a traure 
tot el que se necessita des de baix, des del territori, polí-
tica de baix cap a dalt, en tots els agents socials del terri-
tori, perquè tenen característiques molt diferenciades, tant 
si un viu a Torrevella i el sector de Torrevella com el sector, 
probablement, del Comptat, l’Alcoià o, fins i tot, de la Plana, 
no? I això ho hem de constatar . I això no és fàcil . Això són 
moltes hores de feina, moltes . És a dir, ací parlem i pareix 
que el fet de parlar les coses ja estiguen fetes . No . Es neces-
sita molta acció . I eixa acció és moltes hores i moltes hores i 
moltes hores .

Pla estratègic del Servof, com vosté ha dit, 2016-2022, que 
parteix de quatre eixos, que jo crec que els he comentat, però 
li’ls torne a comentar, que són:

Les persones. Busquem una gestió innovadora, flexible, intel-
ligent i eficient de les persones que treballen al Servof, amb 
l’objectiu d’aconseguir la seua satisfacció laboral i la genera-
ció d’un bon clima laboral que permetrà ser el motor de l’èxit 
d’aquest organisme . Per açò, volem augmentar la seua moti-
vació, implicació i assumpció de responsabilitats, així com 
aconseguir un alt nivell de formació, capacitació, especialit-
zació, fomentant i promovent una cultura de reconeixement, 
igualtat i atenció a les persones i a la diversitat .

El segon, recursos i aliances . Creiem que el Servof, tant des 
d’un punt de vista de fons de finançament com des de la pers-
pectiva d’execució de les polítiques actives d’ocupació, vol 
relacionar-se, de forma intensa, amb organitzacions públi-
ques i privades, per la qual cosa la gestió d’estes aliances és 
clau per a aconseguir els objectius pretesos, que és el que li 
acabe de dir, és a dir, bàsicament en les empreses .

De la mateixa manera, a més de les persones que formen l’or-
ganització, són claus recursos tecnològics, els sistemes d’infor-
mació i coneixement, les infraestructures i els recursos econò-
mics financers. En aquest cas, dir-los que ja hem llançat l’app 
on es pot accedir a ofertes d’ocupació i formació, a més de 
realitzar gestions, sense desplaçar-se a les nostres oficines.

A més a més, estem treballant en la Universitat Jaume I de 
Castelló, en un estudi per a veure quines variables resul-
ten més predictives per a trobar ocupació, així com en altres 
estudis estadístics, mitjançant l’anàlisi de factors interns 
dels demandants d’ocupació que poden influir en la seua 
ocupabilitat .

El tercer eix és l’organització . Estem treballant en un sistema 
de gestió basat en la millora contínua i l’excel·lència en l’ob-
jectiu que el Servof done un servei públic de qualitat a la 
ciutadania . Per açò s’està millorant la gestió de processos de 
funcionament del Servof, augmentant la gestió i els resultats 
de la comunicació externa i afavorint coordinació i optimit-
zació de les sinèrgies entre direccions generals i direccions 
territorials, i els centres de formació i ocupació .

I el quart eix, serveis . Dins del marc de la prestació dels 
serveis a les persones, les empreses i altres ocupadors, els 
nostres objectius son millorar el servei d’orientació a les 
persones per a la seua adequació al mercat de treball . Formar 
adequadament les persones per a possibilitar la seua inserció 
en el mercat de treball . Millorar els serveis d’intermediació 
laboral i la seua adequació a les necessitats dels ocupadors . 
Fomentar i sostenir la contractació de qualitat, promovent la 
igualtat d’oportunitats en l’accés a l’ocupació .

I quant al nou reglament d’organització i règim jurídic del Servof, 
a més de modificar aspectes puntuals, té el seu fonament en 
una aposta inicial per reforçar el servei públic d’ocupació, disse-
nyant un nou sistema valencià d’ocupació, que reconega tots els 
agents, participant en una xarxa col·laborativa, i permeta perfi-
lar polítiques d’ocupació adaptades a les necessitats dels dife-
rents territoris i les seues potencialitats .

Modifiquem també l’estructura administrativa de la direc-
ció del Servof, és a dir, que part de la formació professio-
nal per a l’ocupació passa a dependre de la Direcció General 
de Formació Professional per a l’Ocupació, Planificació i 
Administració .

I quant a les unitats administratives, es pretén crear i refor-
çar determinades àrees funcionals contemplades en la 
normativa sobre concessió de subvencions i en la reglamen-
tació comunitària, com són la verificació i avaluació dels 
programes i plans, especialment quan es refereix a la gestió 
de fons europeus .

I dir-li que amb aquestes modificacions que estem acabant 
de treballar en el ROF volem augmentar l’eficàcia, eficièn-
cia d’aquest organisme, que incidixca en la millora de les polí-
tiques actives d’ocupació, perquè arriben a les persones i 
contribuïxca a l’augment de la seua ocupabilitat i a trobar una 
ocupació digna .

I ja estem fent-ho . Vosté ja ha anomenat totes eixes ordres 
que han eixit de manera anticipada, com són accions formati-
ves per a persones desocupades i ocupades, o les destinades a 
fomentar la contractació de persones amb diversitat funcional 
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i amb col·lectius vulnerables . Dir-li que hui mateixa també han 
eixit les ajudes als centres especials per l’ocupació .

Per tant, estem treballant per a eixe nou Servof, per a pegar-li 
eixa volta, com un calcetí, i que les polítiques actives d’ocupa-
ció realment servixquen per a eixa inserció laboral, que és en 
definitiva la que volem totes i tots, perquè això milloraria la 
vida de moltíssima gent al nostre territori .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
El senyor president:

Moltes gràcies, conseller .

Senyor Woodward renuncia a la inter… Ja està substanciada 
la interpel·lació .

Senyories, doncs acabat este punt, només ens queda suspen-
dre la sessió fins demà a les deu del matí i desitjar-los que 
passen una bona nit . Som poquets però bons .

Es suspén la sessió . (Aplaudiments) (El president colpeja amb la 
maceta)

(Se suspén la sessió a les 19 hores i 53 minuts)

 
D’acord amb l’article 18 .2 del Reglament de les Corts,  
s’indiquen les senyories assistents a la sessió:

Alcón Soler, Eva 
Almería Serrano, José Francisco 
Álvaro Cerezo, Mònica 
Andrés Sanchis, Concha 
Argüeso Torres, Emilio 
Arqués Cortés, Vicent 
Bachero Traver, Belén 
Barceló Chico, Ana 
Bellver Casaña, Jorge 
Bernal Talavera, María 
Bertomeu Vallés, Antoni 
Betoret Coll, Vicente 
Boix Pastor, Alfred 
Bonig Trigueros, Isabel 
Briet Seguí, Rafael Francisco 
Caballero Hueso, Mercedes 
Caballero Montañés, Juan Carlos 
Cabedo Laborda, Cristina 
Campello Moreno, Marian 
Calpe Saera, José Ramón 
Casanova Claramonte, Vicente 
Castelló Sáez, Alfredo 
Catalá Verdet, María José 
Cerdán Pastor, David 
Ciscar Bolufer, José 
Climent González, Rafael 
Córdoba Cortijo, Juan Ginés 
De Miguel Martínez, David 
Díaz González, Elisa 
Domínguez Pérez, Miquel 
Escrig Monzó, María Sabina 
Estañ García, Antonio 
Ferrer Matvieychuc, Graciela Noemí 

Ferrer San Segundo, María José 
Ferri Fayos, Fran 
Font de Mora Turón, Alejandro 
Gallén Peris, Marta 
García González, Rosa María 
García Jiménez, María José 
García Latorre, Francisco Javier 
García Muñoz, Teresa 
García Salvador, Alberto 
Garcia i Tomàs, Víctor 
Garrigues Francés, María Blanca 
Gascó Enríquez, Beatriz 
Gascó Verdier, Beatriz 
Geffner Sclarsky, Daniel 
González Delgado, Fernando 
Hernández Sánchez, Noelia 
Ibáñez Bordonau, Rubén 
Jiménez Doménech, César 
Juan i Huguet, Jordi 
Marcos Puig, Verónica 
Marí Malonda, Alexis Frederic 
Martín Pérez, Sandra 
Martínez Ramírez, Carmen 
Marzà Ibáñez, Vicent 
Mata Gómez, Manuel 
Meco Tébar, Fabiola 
Mollà Herrera, Mireia 
Montiel Márquez, Antonio 
Morera i Català, Enric 
Mulet Taló, Miguel Ángel 
Muñoz Lladró, José 
Mustafá Ávila, Rosa de Falastín 
Nadal Sendra, José Ramón 
Navarro Caballero, Juan de Dios 
Navarro Casillas, Isaura 
Oltra Jarque, Mònica 
Ortega Requena, Maria Josep 
Ortiz Vilella, Eva 
Pallarès Piquer, Marc 
Parra Almiñana, María Teresa 
Pastor Llorens, Fernando 
Peremarch Palomares, Covadonga 
Pérez Fenoll, Manuel 
Peris Cervera, Rosa 
Pineda Cuenca, Manuel 
Ponce Guardiola, Juan 
Puig i Ferrer, Ximo 
Quiñonero Hernández, Llum 
Rodríguez Armigen, Cristina 
Rojo Sánchez, Domingo 
Salas Maldonado, José 
Sánchez Zamora, María del Carmen 
Santamaría Ruiz, Luis 
Serna Serrano, Toñi 
Soler Beneyto, Víctor 
Subías Ruiz de Villa, Juan Ignacio 
Subiela Chico, Antonio 
Tirado Museros, Clara 
Tormo Moratalla, Emigdio 
Torres García, David 
Ventura Campos, Mercedes 
Woodward Poch, Antonio Joaquín 
Yáñez Motos, María Remedio 
Zaplana López, José Juan


